
Vlkanečský 2023
1. číslo

únorzpravodaj

3 Tříkrálová sbírka
Tříkrálová sbírka má v našich obcích 
už dlouholetou tradici. V letošním  
roce 2023 bylo vybráno 32.331,- Kč.

8 Kulturní dění v našich obcích
Během podzimních a zimních mě-

síců se v našich obcích uskutečnila 
spousta kulturních akcí, které měly 
zpříjemnit ponuré, krátící se dny.

13
Záchrana kulturou aneb 
oprava fasády kozohlod-
ského kostela

Na podzim 15. října se uskutečnil 
první benefiční koncert, v podání 
umělců z pražské konzervatoře.



slovo starosty

Veřejná zasedání 
zastupitelstva obce

Zasedání zastupitelstva obce se bu-
dou v roce 2023 konat   poslední   
úterý v měsíci od 18 hodin, střídavě 
v našich obcích:

rozpis leden – červen 2023

• 31. ledna 2023 Přibyslavice
• 28. února 2023  Kozohlody
• 28. března 2023 Vlkaneč
• 25. dubna 2023 Přibyslavice
• 30. května 2023  Kozohlody
• 27. června 2023 Vlkaneč

Vážení spoluobčané,

dovolte, abych Vám popřál hod-
ně zdraví, štěstí a úspěchů v novém 
roce 2023. Rok 2023 už bude probí-
hat v novém složení zastupitelstva, 
o kterém jste rozhodli v komunál-
ních volbách.   Bohužel rok  2023 
bude také rokem, který zasáhne 
naše peněženky vysokými cenami 
za energie a vysokou inflací. Rokem, 
v němž neustále přetrvává konflikt 
na Ukrajině, který negativně ovliv-
ňuje veškeré dění v celém světě. 
Rokem, v němž bude zvolen nový 
prezident České republiky.  Rokem 
plným očekávání, zda inflace bude 
zkrocena, zda klesnou ceny energií 
a paliv. Přejme si proto jen to nej-
lepší.

Svůj poslední příspěvek jsem psal 
těsně před komunálními volbami, 
kdy jsme nevěděli, kdo bude do za-
stupitelstva zvolen. Výsledky voleb 
byly aktuálně doplněny do Zpravo-
daje  těsně před tiskem. Proto bych 
až nyní  chtěl poděkovat všem voli-
čům za odevzdané hlasy nejen pro 
mě, ale i pro ostatní zastupitele. 
Doufám, že budeme společně praco-
vat ve prospěch našich obcí, tak jako 
tomu bylo  doposud.

Chtěl bych poděkovat všem spol-
kům za dobrou spolupráci při úkli-
du lesa, při stavbě oplocenek a při 
pracích na údržbě obecního majetku 
v minulém roce a předpokládám 
dobrou spolupráci i v roce 2023.

A nakonec jedno z neoblíbených 
témat: Odpadové hospodářství. 
Z důvodů vysokých cen energií, 
materiálů, z důvodů zdražování do-
davatelů nástaveb, podvozků či vel-
koobjemových kontejnerů,  navýšila  
společnost AVE CZ Odpadové hos-
podářství s.r.o. cenu služeb o 20,3%. 
Navzdory tomu jsme rozhodli, že 
v letošním roce 2023 zůstanou po-
platky na stejné výši jako v roce 
2022. Jak víte, v našich obcích 
proběhla anketa o možnosti zajiš-
tění nádob na separovaný (třídě-
ný) odpad z dotací EU. Bohužel 
do ukončení ankety došlo k ukon-
čení programu z důvodu vyčerpá-
ní alokovaných peněz. Připravíme 
však žádost, abychom byli připra-
veni, až  bude v letošním roce tato 
dotace opět vyhlášena. A nakonec 
k tomuto tématu alespoň jedna dob-
rá zpráva. Firma EKO-KOM, a.s. 
od 1. 1. 2023 navyšuje odměny ob-
cím za sbírané komodity o cca 15% 
podle velikostních skupin obcí.

A tímto bych Vás chtěl požádat, 
abyste byli šetrní k přírodě, a to tří-
děním odpadu a uložením na místa k 
tomu určená,  a snažili se zachovat 
pořádek v našich obcích. 

     
Josef Klaus, starosta obce

Toto doopravdy do biokoridoru nepatří, foto: Josef Klaus

Svoz odpadu
Svoz komunálního odpadu (popel-
nic) je zajišťován v období od 1. 1. 
2023 do 31. 12. 2023 vždy každou 
lichou středu.  Svoz bio odpadu 
(hnědých popelnic) je zajišťován 
v období od 1. 4. 2023 do 30. 11. 2023 
vždy každou sudou  středu. Svoz ne-
bezpečného   odpadu proběhne dne 
11. července 2023 (úterý) od 7.00 
hodin ve všech třech našich obcích. 
Pokud dojde k nějakým změnám, 
budou Vám informace včas předá-
ny. Opět nemohu nepřipomenout, že 
občané našich obcí mají bezplatné 
uložení nebezpečného odpadu, kovů, 
objemných odpadu a stavební suti 
ve sběrném dvoře v Golčově Jeníko-
vě a v případě uložení zeleného od-
padu i v  kompostárně tamtéž.

Vodné a stočné
V roce 2023 bude VHS Kutná Hora 
účtovat pro naše obce vodné za 1m3 
ve výši 58,54 Kč bez DPH, tj. 64,39 
s DPH 10% a stočné za 1m3 ve výši 
56,47 bez PDH, tj. 62,12 s DPH 10%, 
celkem za vodné a stočné 126,51 Kč 
s DPH.

Nabídka přivýdělku
Obci Vlkaneč  se uvolnilo místo 
správce pohřebiště v Kozohlodech. 
Jedná se o sekání,  údržbu a úklid 
prostoru hřbitova. Jde o cca 8 hodin 
měsíčně, pracovní vztah - dohoda 
o provedení práce.
Bližší informace na obecním úřadě.
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zpravodajství

Obecní úřad ve Vlkanči upozorňuje 
občany, že probíhá vybírání poplat-
ků,  tak jako každoročně, za odvoz 
komunálního odpadu (popelnic). 
Sazba poplatků pro občany s trvalým 
pobytem činí 700,- Kč/osobu. Sazba 
poplatku pro fyzickou osobu, kte-
rá má ve vlastnictví stavbu určenou 
nebo sloužící k individuální rekreaci, 
ve které není hlášena k trvalému po-
bytu žádná fyzická osoba, činí 700,- 
Kč/objekt.
Dále se na Obecním úřadě vybírají 
poplatky ze psů. Za jednoho psa je 
stanoven poplatek ve výši 100,- Kč/
rok, za druhého a každého dalšího 
psa poplatek ve výši 200,- Kč/rok. 
Poplatky jsou splatné do 31. 3. 
2023.

POPLATKYTříkrálová sbírka
Tříkrálová sbírka má v našich obcích 
už dlouholetou tradici. V letošním  
roce 2023 bylo vybráno ve Vlkanči 
18.751,- Kč, v Kozohlodech 7.580,- 
Kč a v Přibyslavicích 6.000,- Kč, 

celkem za všechny obce 32.331,-Kč.  
Děkuji všem, kdo přispěli potřebným 
a na charitu, a též  všem, kdo se na 
organizaci sbírky podíleli.

Tříkrálová sbírka, foto: Štěpánka Vágnerová Tříkrálová sbírka, foto: Vladislava Šupíková

Usnesení Zastupitelstva obce
Rekapitulace z ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Vlkaneč, konaného dne 18. 10. 2022

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
• Zastupitelstvo obce určuje ově-

řovatele zápisu pana Josefa Alt-
manna a Martinu Novákovou a 
zapisovatele paní Mgr. Jaroslavu 
Cempírkovou, DiS. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje pro-
gram ustavující schůze.

• Zastupitelstvo obce schvaluje 
zvolení dvou místostarostů. 

• Zastupitelstvo obce v souladu 
s § 84 odst. 2 písm. k) zákona 
o obcích určuje, že pro výkon 
funkce starosty obce bude člen za-
stupitelstva dlouhodobě uvolněn.

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč volí 
starostou Josefa Klause.

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč volí 
jako prvního místostarostu Oldři-
cha Nováka.  Zastupitelstvo obce 
Vlkaneč volí jako druhého mís-
tostarostu Václava Vágnera.

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč zři-
zuje finanční výbor a kontrolní 
výbor. Oba výbory budou tříčlen-
né. 

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč volí 
předsedou finančního výboru paní 
Mgr. Jaroslavu Cempírkovou, 
DiS.

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč volí 
předsedou kontrolního výboru 
pana Josefa Altmanna. Zastupi-

telstvo obce Vlkaneč volí členy 
finančního výboru paní Ing. Jaro-
slavu Havlinovou  a Josefa Rejn-
ka.

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč volí 
členy kontrolního výboru paní 
Martinu Novákovou a Josefa 
Mrkvičku.

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč zři-
zuje kulturní komisi, která bude 
mít tři členy. Zastupitelstvo obce 
Vlkaneč volí předsedou kulturní 
komise paní Martinu Nováko-
vou. Zastupitelstvo obce Vlkaneč 
volí členy kulturní komise paní 
Ing. Jaroslavu Havlinovou a paní 
Mgr. Jaroslavu Cempírkovou, 
DiS.

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč 
schvaluje poskytování měsíč-
ních odměn neuvolněným čle-
nům zastupitelstva a to ode dne 
1.11.2022. 

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč 
v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 
písm. n) zákona o obcích stanoví 
odměnu za výkon funkce neu-
volněného místostarosty ve výši 
14.500,-Kč (hrubý měsíční pří-
jem).

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč 
v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 
písm. n) zákona o obcích stanoví 

odměnu za výkon funkce předse-
dy výboru (finančního,  kontrol-
ního) a kulturní komise ve výši 
3.245,-Kč (hrubý měsíční příjem).

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč 
v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 
písm. n) zákona o obcích stanoví 
odměnu za výkon člena výboru 
(finančního, kontrolního) a kultur-
ní komise ve výši 2.704,-Kč (hru-
bý měsíční příjem).  

• Zastupitelstvo obce Vlkaneč 
schvaluje stávající znění jedna-
cího řádu zastupitelstva obce.  
Rozpočtové opatření č. 8/2022 
Smlouvu o sdružených službách 
dodávky elektřiny s firmou ČEZ 
ESCO, a.s.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
• Poděkování a gratulace nově zvo-

lenému zastupitelstvu i minulému 
zastupitelstvu. 

• Informace o podání podnětů a ná-
padů do sestavovaného rozpočtu 
na rok 2023.  

• Informace o využití dotačních ti-
tulů, podnět k sestavování rozpoč-
tu na rok 2023. 

Zastupitelstvo obce ukládá: 
• Uzavřít Smlouvu s firmou ČEZ 

ESCO, a.s. do 21. 10. 2022. Zod-
povídá: starosta. 3



Zastupitelstvo bere na vědomí: 
• Kontrolu usnesení z minulých za-

sedání zastupitelstva obce. 
• Informace o nabídce pozemku k 

prodeji.
• Informace o anketě na nádoby na 

tříděný odpad.
• Informace o návrhu rozpočtu 

Obce Vlkaneč na rok 2023. 
• Informace o umístění kontejneru 

na textil. 
• Informace  o tújích zasahujících 

do vedení.
• Informace od TNT o dotacích na 

rok 2023.
• Připomínku k volební místnosti 

ohledně závěsů.
• Informace o plánovaných akcích 

do konce roku 2022.
Zastupitelstvo obce schvaluje:  
• Program ZO22.11. 2022. 
• Ověřovatele zápisu ZO dne 22.11. 

2022.
• Jaroslavu Havlinovou a Jaroslavu 

Cempírkovou.
• Rozbor hospodaření za 3. čtvrtletí 

2022.
• Rozpočtové opatření č. 9/2022.
• Zmocněnce LD Chraňbož – sta-

rostu Josefa Klause.
• Zveřejnit záměr na pacht pozem-

ku p.č. 1158/21 v k.ú.Vlkaneč.
• Plán inventur za rok 2022.
• Složení inventarizační komise .
• Dotaci pro MS Diana Vlkaneč 

ve výši 40.000,- Kč, dotaci pro 
TJ Sokol Vlkaneč, z.s. ve výši 
40.000,-Kč, dotaci pro ZO ČSCH 
Vlkaneč ve výši 30.000,-Kč, do-
taci pro SDH Vlkaneč ve výši 
30.000,-Kč, dotaci pro SDH Ko-
zohlody ve výši 30.000,-Kč a do-
taci pro SDH Přibyslavice ve výši 
30.000,-Kč.

• Zveřejnit záměr na prodej pozem-
ku p.č. 592/21 v k.ú.Přibyslavice.

• Dodatek ke smlouvě o dílo s KFJ 
Project s.r.o. 

Zastupitelstvo obce ukládá:  
• Vyvěsit záměr na pacht pozemku 

p.č. 1158/21 v k.ú. Vlkaneč. Ter-
mín do 26.11. 2022. Zodpovídá 
starosta. 

• Vypracovat stanovisko obce a 
odeslat na Českou poštu a.s. 

• Vyvěsit záměr na prodej  pozem-
ku p.č. 592/21 v k.ú. Přibyslavice. 
Termín do 26.11. 2022. Zodpoví-
dá starosta. 

• Uzavřít dodatek smlouvy o dílo 
s KFJ Project s.r.o. Termín do 
26.11. 2022. Zodpovídá starosta. 

Zastupitelstvo obec zamítá: 
• Nabídku projektu Pošta partner o 

převzetí pobočky ČP a.s. ve Vl-
kanči.

zastupitelstvo

Rekapitulace usnesení ze 13. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 22. 11. 2022 ve Vlkanči

Zastupitelstvo bere na vědomí: 
• Kontrolu usnesení z minulých za-

sedání zastupitelstva obce.
• Rozpočet DSO Plynofikace Le-

dečsko na rok 2023.
• Ceník VHS Vrchlice-Maleč a.s. 

na rok 2023 za vodné a stočné.
• Pozvánku Mikroregionu Čáslav-

sko.
• Informace o pouličních světlech.
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
• Program ZO 14. 12. 2022.
• Ověřovatele zápisu ZO dne 14. 

12. 2022 Josefa Mrkvičku a  Jo-
sefa Rejneka.

• Rozpočet obce Vlkaneč na rok 
2023 jako schodkový. Schodek 
rozpočtu je uhrazen z přebytku 
finančních prostředků minulých 
let. Příjmy 13 602 218,-Kč, vý-
daje 20 166 500,Kč, financování 
6 564 282,-Kč. Návrh rozpočtu, 
včetně závazných ukazatelů, je 
přílohou zápisu.

• Rozpočet Příspěvkové organiza-
ce ZŠ a MŠ Vlkaneč na rok 2023 

jako vyrovnaný.
• Prodej pozemku p. č. 592/21 vý-

měře 111 m2 v k.ú. Přibyslavice 
u Vlkanče za cenu 60,Kč/m2. - 
Pacht pozemku parc. č. 1158/21 
o výměře 19 419 m2 v k.ú. Vlka-
neč, obec Vlkaneč. 

• Rozpočtové opatření č.  10/2022.
• Souběžné plnění funkce zastupi-

telky a kronikářky obce Vlkaneč 
Jaroslavou Cempírkovou.

• Souběžné plnění funkce zastupi-
tele a správce pohřebiště v obci 
Přibyslavice Josefem Rejnekem.

• Dodatky smlouvy s Innogy  na je-
den rok.

• Použití neinvestičního příspěvku 
PO ZŠ a MŠ  od obce na dopravu 
na plavecký výcvik žáků ve výši 
9 000,-Kč.

• Příspěvek na pořádání akce spol-
ku Ranč Dalu, z.s. – VI. velké 
rodeo v srpnu 2023 ve výši 10. 
000,-Kč.

• Smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene a o 

umístění stavby s firmou ČEZ 
distribuce. a.s.

Zastupitelstvo obce ukládá:  
• Uzavřít s majiteli R. kupní smlou-

vu  na prodej pozemku p. č. 
592/21 o výměře 111m2 v k.ú. 
Přibyslavice u Vlkanče. Termín 
do 31. 1. 2023. Zodpovídá staros-
ta.

• Uzavřít  pachtovní smlouvu na  
pozemek parc. č. 1158/21 v k.ú. 
Vlkaneč, obec Vlkaneč. Termín 
do 31. 12 . 2022. Zodpovídá sta-
rosta.

• Uzavřít dodatky smlouvy s Inno-
gy na dodávku plynu s variantou 
na jeden rok. Termín do 31. 12. 
2022. Zodpovídá starosta.

• Uzavřít darovací smlouvu se spol-
kem Ranč Dalu, z.s. Termín: do 
31. 3. 2023. Zodpovídá starosta.

• Uzavřít Smlouvu o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene 
a umístění stavby s ČEZ distribu-
ce, a.s.. Termín do  31. 12. 2022. 
Zodpovídá starosta.

Rekapitulace usnesení ze 14. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 14. 12. 2022 ve Vlkanči
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mateřská škola

13. 10. 2022 naši předškoláčci zahá-
jili spolu s kamarády ze ZŠ plavecký 
výcvik v Kutné Hoře.

17. 10. 2022 nás navštívil pracovník 
z Obory Žleby se zajímavým progra-
mem- Noční život. Program byl dopl-
něn zvuky zvířat a doprovázen přímo 
živými zvířátky, která si mohly děti 
pohladit např. ježka Bublinu, švába 
Toma a netopýra Huga.

21. 10. 2022 jsme si s dětmi na hřišti 
v MŠ užili Drakiádu.

Vítr byl sice mírný, ale i tak se nám 
podařilo dostat pár draků do oblak a 
společně jsme tak mohli pozorovat, 
který doletí nejvýš.

Do 31. 10. 2022 se mohli rodi-
če se svými dětmi zapojit do hry 
,,Halloweenské dýňohraní aneb stra-
šidel se nebojíme, z dýní si je vyro-
bíme.“ Vyrobené dýně potom zdobily 
vstup do MŠ. Tímto děkujeme rodi-
čům za zapojení do akce.

22. 11. 2022 se v MŠ konala ,,Tvoři-
vá dílna“ pro rodiče s dětmi. Společně 
tvořili z přírodnin, květináčů, svíček 
a různých dekorací- vánoční svícen. 

Všem se to moc povedlo a odnesli si 
domů velmi pěkné výrobky.

5. 12. 2022 nás v MŠ navštívil Mi-
kuláš. Chvíli před devátou hodinou 
se otevřely dveře třídy a za zvuku 
zvonečků a řetězů vešel Mikuláš ne-
soucí koš dárků a za ním i andělé a 
čert. Děti společně zazpívaly písnič-
ku, někdo přidal básničku a dokonce 
byl zvážen čertem na ,,pekelné váze“. 
Naštěstí jsou ve školce samí andílci, 
a tak se ukázalo, že si každý nějaký 
ten dárek zaslouží. Mikuláš dětem slí-
bil, že se určitě za rok vrátí.

12. 12. 2022 si děti společně ozdo-
bily vánoční stromeček ve třídě, aby 
Ježíšek věděl, kam dárečky donést. 
Při zdobení a poslechu českých vá-
nočních koled jsme se naladili na tu 
správnou vánoční atmosféru.

15. 12. 2022 se ve školce konala 
vánoční besídka pro rodiče. Děti se 
předvedly s programem plným taneč-
ků, básniček a zpěvu vánočních koled. 
Chválou nešetřili rodiče ani prarodi-
če, jelikož i přes velkou nemocnost 
kamarádů, děti všechno dobře zvládly.

19. 12. 2022 ve školce konečně za-
zvonil Ježíšek. Předcházela tomu 
slavnostní svačina a občerstvení, které 
připravily maminky, za což jim moc 
děkujeme. Potom už si děti rozbalova-
ly spoustu nových hraček a očička jim 
zářila radostí.

Ve vánočním čase byla na plotě u 
mateřské školy připravena hra: Vá-
noční zvyky a tradice. Každý, kdo šel 
kolem, si mohl zjistit, jaké má znalosti 
právě o vánočních zvycích a popře-
mýšlet, kterou z tradic třeba doma 
vyzkouší. Některé zvyky a tradice si 
přímo ve školce vyzkoušely i děti. 22. 
12. 2022 jsme si popřáli krásné Váno-
ce a s radostí se těšili na vánoční svát-
ky ve svých domovech a na vše, co nás 
čeká v novém roce. Všem přejeme jen 
to nejlepší.

     
Olga Jonášová, Lucie Bernatová, 

učitelky MŠ

Na podzim v naší školce bylo opět plno zábavy

Vánoční nadílka MŠ, foto: Olga Jonášová, Lucie Bernatová

Halloweenská tvorba MŠ, foto: Olga Jonášová, Lucie Bernatová Dílnička MŠ, foto: Olga Jonášová, Lucie Bernatová 5



základní škola

Dne 17. 10. zavítal mezi naše žáky 
p. Jakub Richter z Obory Žleby s pro-
gramem „Noční život zvířat“. Přivezl 
s sebou některá zvířata, o kterých dě-
tem sdělil plno zajímavostí. Všichni 
si je mohli zblízka prohlédnout nebo 
vzít do ruky. Poslouchali jsme zvuky, 
které se ozývají v noci a snažili se je 
přiřadit k živočichům, kterým patří.                                                                                    
Poslední říjnový den patří tradičně pro-
jektu Halloween. Dopoledne jsme dla-
bali společně strašidelné dýně a vyz-
dobili jimi zahradu před školou. Večer 
jsme se společně báli na „Halloween-
ské strašidelné cestě“. Letos jsme pro 
všechny opět přichystali strašidelnou 
cestu přes zahradu OÚ. Na úvod jsme 
si poslechli několik básniček a společ-
ně jsme si zazpívali. Celou cestu se na 
nás zubila strašidla opravdu ze všech 
možných stran – z oken, ze stromů i 
z popelnic… všem malým i velkým 
návštěvníkům se to velmi líbilo. Po-
časí nám přálo, tak jsme si na závěr 
vypustili halloweenské balonky štěs-
tí. Celý týden nám před školou svíti-
ly dýně, které si děti samy vyrobily.                                                                                                           
V pátek 11. 11. se žáci 3. – 5. ročníku 
zúčastnili cestopisného pořadu v Čá-
slavi „Magický Senegal“. Zakladate-
lem celého projektu a zároveň cesto-
vatelem je Adam Lelek. Pořad byl pro 
všechny velmi zajímavý. Dozvěděli 
jsme se například, jak se v Senegalu 
domluvíme, že se zde těží polovina 
světového zlata, jak vypadají nelegál-
ní zlaté doly, kde pracují i děti, jaká 
je zde domácí kuchyně, nebo že bě-
hem ramadánu je velmi těžké se v této 
zemi najíst.

Všechno jsme si asi nezapama-
tovali, ale určitě už teď máme o 
této zemi mnohem více informací.                                                                                                                                       
V měsíci říjnu jsme zahájili plavec-
ký výcvik v Kutné Hoře společně s 
předškoláky z MŠ. Celkem jsme od-
plavali 10 hodin od 13. 10. do 24. 11. 
2022. Výcvik byl zakončen plavec-
kými závody a předáním vysvědče-
ní.                                                                                                                                                                                  

V neděli 27. 11. jsme přivítali advent-
ní čas rozsvícením vánočního stromu 
na návsi. Žáci si připravili pásmo bás-
niček a koled vztahujících se k adven-
tu. Prvňáci nám uvařili Vánoce a ti 
starší vystoupili jako andělé s přáním 
klidného předvánočního času. Všich-
ni jsme si společně zazpívali krásné 
vánoční koledy, při kterých nás do-
provodili p. L. a R. Löwy. Stromeček 
slavnostně zářil a adventní čas nastal.                                                                                                                   
V pondělí 5. 12. nás navštívil „Miku-
láš, čert a andělé“. Tentokrát si čert 
přinesl váhu a kotel na všechna zlobi-
dla. Odešel však s nepořízenou. Děti 
se nebály a s chutí si zahrály i různé 
„Čertovské hry“. Všichni dostali mi-
kulášskou nadílku, kterou si samo-
zřejmě zasloužili. Děkujeme rodičům, 
kteří se na programu podíleli. Velký 
dík patří p. Vágnerovi za sponzor-
ský dar pro všechny děti z MŠ a ZŠ.                                                                                                                                    
Žáci 3. – 5. ročníku byli poučeni o 
bezpečnosti v silničním provozu. Be-
seda se strážníkem Městské policie v 
Čáslavi se konala 14. 12. v rámci vzdě-
lávacího programu dopravní výchova. 
Žáci pracovali samostatně i společně 
na interaktivní tabuli, kde řešili různé 
dopravní situace, poznávali dopravní 

značky. Praktická část žáky čeká na 
jaře na dopravním hřišti v Čáslavi.                                                  

Zastavit se v předvánočním shonu a 
užít si milé setkání se svými nejbliž-
šími je velmi příjemné, a proto jsme 
pozvali všechny rodiče a příbuzné v 
neděli 18. 12. na „Vánoční besídku“. 
Pásmo bylo složeno z básniček, vá-
nočních písní a  dramatizace příběhu 
Cesta k Betlému. Dětem se podařilo 
svým nejbližším předat krásný dá-
rek a vytvořit vánoční atmosféru. 
Vždyť právě děti dávají Vánocům to 
největší kouzlo. Na závěr vystoupila 
děvčata z tanečního kroužku. Nej-
prve nám zatančili „malí sněhuláci“, 
a pak starší dívky předvedly svůj 
„vánoční tanec“.  Potlesk byl obrov-
ský, a proto doufáme, že se celé vy-
stoupení líbilo. Poděkování patří 
všem, kteří se na přípravě podíleli.                                                                                                               
Ve škole jsme se společně rozloučili 
ve čtvrtek 22. 12. připomenutím vá-
nočních tradic a zpěvem koled. Pod 
stromečkem našli všichni dárek od 
svých kamarádů.                                                                 

Žáci vyrobili přáníčka, která zdo-
bila plot kolem školy. Během zimní 
procházky si mohli všichni přečíst, 
co krásného nám děti přejí do nového 
roku 2023.

Do nového roku 2023 přeji všem 
hodně štěstí, zdraví, úspěchů a vzá-
jemného porozumění.

Mgr. Marcela Formánková,
ředitelka ZŠ a MŠ

Na podzim se konalo v naší škole mnoho již tradičních akcí

Halloween ZŠ, foto: Marcela Formánková Mikuláš ZŠ, foto: Marcela Formánková6



základní škola

Barvy podzimu jsme si přenesli i do 
různých výtvarných a pracovních čin-
ností.

Svátek svatého Martina patří k nej-
oblíbenějším svátkům v roce. Děti ka-
ždoročně     11. listopadu nedočkavě 
vyhlížejí, zda Martin přijede na bílém 
koni. Dospěláci se zase třeba těší na 
husí pečínku. Protože Martin oprav-
dový sníh nepřinesl, vyrobili jsme si 
alespoň sněhové vločky, které jsme 
nalepili do oken naší ZŠ. Vločkami 
jsme ozdobili také velkého papírové-
ho koně, na kterém seděl vyrobený 
Martin a střežil prostory před školou. 
Vystřihovali jsme podkovičky, děvča-
ta šila husičky z filcu, malovali jsme 
husy na pekáči a upekli si svatomar-
tinské rohlíčky.

Začátkem prosince jsme byli pozvá-
ní manželi Pipkovými do „Lesního 
hřiště“. Všichni jsme se těšili, jaké 
dobrodružství nás odpoledne čeká. 
Vydali jsme se tedy pěšky směrem 
Nová Ves. U lesa nás paní Pipková 
seznámila s programem a rozdělila 

děti do skupin. Děti například hleda-
ly a poznávaly stromy podle obrázků 
a zahrály si hru „Poznej svůj strom“. 
Tím se učily poznávat přírodu pomocí 
všech smyslů. Podílely se také na ob-
nově lesa. Nejdříve si však v lesním 
bludišti musely najít ukryté náčiní a 
stromek, který si potom společně za-
sadily. Podle daných indícií si vyhle-
daly košík, kde bylo ukryto těsto, kte-
ré si omotaly na připravené klacky a 
opékaly si jej na ohni. K této pochout-
ce dostaly i čaj na zahřátí. Moc děku-
jeme manželům Pipkovým za zábavné 
a naučné odpoledne. Všichni jsme byli 
opravdu nadšeni!

Měsíc prosinec děti ve školní druži-
ně prožily hlavně těšením se na „Je-
žíška“, přípravami na Vánoce a výz-
dobou naší školy. Všechny si vyrobily 
adventní kalendář, čertíky, Mikuláše 
a andílky. Pro své blízké pak vytvá-
řely různé dárečky. Vychutnávali jsme 
si společně předvánoční atmosféru. 
Zpívali jsme koledy a vánoční písně, 
povídali si o vánočních zvycích a pek-

li cukroví. Děti nazdobily stromeček 
nejen v našem kostele, ale i ve školní 
družině, pod který jim „Ježíšek“ na-
dělil spoustu dárků.

Nový rok začal tradičně přáním 
štěstí a zdraví. My jsme u této příleži-
tosti vyráběli PF přáníčka pro sebe a 
pro seniory žijící ve Vlkanči, kterým 
jsme je osobně předali. Příběh Tří 
králů má dlouhou tradici a těsně se 
váže na příběh vánoční. S dětmi jsme 
si proto v tento den připomněli a zre-
kapitulovali tématiku Vánoc a celé vá-
noční období tímto oficiálně ukončili. 
Na památku tříkrálového dne jsme si 
vyrobili koruny, které si děti vyzdo-
bily podle vlastní fantazie. V pátek 6. 
ledna odcházely ze ŠD s královskými 
korunami na hlavě. Teď se už těšíme 
na to, co nás čeká dál….
     
          Irena Kratochvílová, 

vychovatelka ŠD

Školní družina: Letošní barevný podzim jsme si užívali při procházkách a hrách venku

Vánoční besídka, foto: Marcela Formánková Vánoční besídka, foto: Marcela Formánková

Využití multifunkčního hřiště

Dne 1. 3. 2022 bylo  uvedeno do  pro-
vozu  multifunkční hřiště. Mimo vyu-
žití žáky ZŠ Vlkaneč a školní družiny 
bylo využito celkem 108x v celkové 

době 132 hodin. Užito bylo k fotbalu. 
volejbalu, florbalu, tenisu a dalším 
aktivitám.  Mezi největší uživatele 
patřilo   cvičení žen, dále  hráči flor-

balu, volejbalu a tenisu. I nadále je 
možno rezervovat termín na užívání 
hřiště na tel. čísle +420 606 710 632. 
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kulturní dění

Během podzimních a zimních mě-
síců se v našich obcích uskutečnila 
spousta kulturních akcí, které měly 
zpříjemnit ponuré, krátící se dny. Toto 
období již skončilo zimním slunovra-
tem. Pojďme se společně ohlédnout a 
vše si připomenout.

Koncem října byl připomenut svátek 
Halloween. Průvod po vsi s lampiony 
doplnila nádherně vyzdobená zahrada 
Obecního úřadu, která navodila tajem-
ně strašidelnou atmosféru. Se zataje-
ným dechem lidé procházeli a prohlí-
želi si, co vše se za strašidelné bytosti 
ve Vlkanči objevilo. Pořadatelé ze ZŠ 
Vlkaneč si opravdu dali záležet. Ka-
ždý večer pak v zahradě školy svítily 
dýně, které děti vyřezaly. Dýňování 
proběhlo i v obci Přibyslavice, kdy se 
zájemci sešli v místním sále a vyřezali 
z dýní duchy a strašidla.

V listopadu nás pozvali pořadatelé 
TJ SOKOL Vlkaneč do kina „ Pod 
střechou“. V sále místního pohostin-
ství se promítala pohádka „Tajemství 
staré bambitky 2“, která byla pro pří-
chozí připravena již v létě na fotbalo-
vém hřišti. Kvůli nepříznivému počasí 
však diváci nemohli příběh shlédnout 
až do konce. Po jejím skončení násle-
doval film „ Přání Ježíškovi“, který 
naladil přítomné diváky na blížící se 
vánoční čas. Jen škoda, že účast byla 
poměrně malá. Ti, co přišli, si promí-
tání užili i díky podávanému popcor-
nu.

V listopadu jsme dále mohli shléd-
nout divadelní představení „ Divadél-
ka Kůzle“. Pohádka „Čarovná květina“ 
měla u diváků velký úspěch a již nyní 
se těšíme na další návštěvu tohoto di-
vadla.

Počínajícím adventem byly ve všech 
obcích rozsvíceny vánoční stromky a 
zazněly koledy a básničky v podání 
dětí i dospělých. Tento rok bylo možné 
zúčastnit se třech Vánočních koncer-
tů. První byl 11. 12. 2022 v kostele sv. 
Jakuba St. ve Vlkanči. Zde vystoupi-
lo hudební seskupení Jiřího Fiedlera 
spolu s malým pěveckým sborem. V 
kostele zazněly lidové koledy i známé 
vánoční písně. Vánoční atmosféra se 
rozléhala do všech koutů. Bylo příjem-
né vidět návštěvníky, kteří se ke zpěvu 

koled postupně přidávají.
Další koncert proběhl v Přibyslavi-

cích v kostele sv. Václava. Zde vystou-
pil Čáslavský žesťový kvintet. Kromě 
vánočních koled bylo možné slyšet i 
korunovační fanfáry a intrády. Záži-
tek byl umocněn prostředím krásného 
kostela. V Přibyslavicích bylo i letos 
možné 24. 12. 2022 si v odpoledních 
hodinách vyzvednout „Betlémské 
světlo“.

Koncert uspořádali i v Kozohlo-
dech členové spolku SDH Kozohlody. 
Koncert proběhl v Obecním domě. 
V příjemně vyzdobeném prostředí 
místního sálu jsme se mohli zaposlou-
chat do vánočních písní interpretek 
Betty Panzo a Amélie Teršlové. Tyto 
talentované dívky dokázaly navo-
dit nádherně hřejivý pocit. Já osobně 
jsem si přála, aby tato kouzelná chvíle 
trvala co nejdéle. Milý čtenáři, něco 
tak nádherného v malé vesničce na 
okraji středočeského kraje je opravdu 
překvapivé. Vřele doporučuji všem, 
pokud se podobný koncert bude opa-
kovat.

Chtěla bych podotknout, že kulturní 
akce pořádané OÚ budou plánovány 
dle zájmu a  posléze účastí obyvatel. S 
různými připomínkami a nápady se na 
nás můžete kdykoliv obrátit.

Na závěr mého příspěvku, bych chtě-
la poděkovat všem, kteří se podíleli na 
vydávání Zpravodaje, za čtyři roky 
spolupráce. Budu nadále působit jako 
členka rady a dopisovatelka. Veškerou 
agendu přebírá pan místostarosta Vác-
lav Vágner.

Všem spoluobčanům, přeji šťastný 
nový rok, pevné zdraví a spoustu kul-
turních zážitků.

Martina Nováková, předsedkyně kul-
turní komise OÚ

Kulturní dění v našich obcích
Sbor pro občanské záležitosti

Milí občané, jsou za námi nejkrás-
nější svátky roku a jsme opět na po-
čátku nového roku 2023.

Za uplynulé období jsme písemně 
i osobně blahopřáli našim občanům, 
kteří oslavili svá životního jubilea.

 V neděli 6. listopadu 2022 v ob-
řadní síni Obecního úřadu ve Vlkan-
či slavnostně přivítali nové občánky 
starosta Josef Klaus a členky SPO-
Zu. Malé slavnosti se zúčastnili pří-
buzní, rodiče a jejich děti. S krátkým 
programem vystoupily děti ze ZŠ. 
Mezi občany naší obce jsme přivíta-
li Viktorii Havelkovou,  Lilien Hni-
dákovou, Štěpána Löwy, Gabrielu 
Miřátskou, Šimona Mládka a Jakuba 
Nebřenského.  Všem dětem a jejich 
rodičům přejeme hodně štěstí, zdraví 
a radosti!

Všem jubilantům a Vám ostatním 
přeji do nového roku 2023 pevné 
zdraví, štěstí, úspěch a pohodu v 
osobním i pracovním životě.  
     

Mgr. Marcela Formánková

Vítání občánků podzim 2022, foto: Josef Klaus

8 Rozsvícení vánočního stromu, foto: Martina Nováková



TJ Sokol Vlkaneč

Vážení čtenáři, 
znovu Vás po několika měsících 

vítám při čtení Zpravodaje. Přestože 
podzimní a zimní měsíce nejsou na 
aktivity tolik bohaté, stále se něco 
děje a je o čem informovat.  

Fotbalové aktuality
I tentokrát začnu fotbalem. V po-

sledním čísle jsem psala o čtyřech 
odehraných zápasech podzimní se-
zóny. Výsledky ukazovaly na docela 
slibně rozjetou sezónu. Dva zápasy 
jsme vyhráli, jeden prohráli a v jed-
nom remizovali. Čekalo nás dalších 9 
zápasů a v nich už se nám nedařilo. 
Vyhráli jsme pouze dva zápasy, jeden 
skončil remízou a v dalších šesti jsme 
byli poraženi. 

Podíváme-li se do statistik, tak 
jsme skončili na 10. místě. Doma se 
nám dařilo mnohem lépe. V porov-
nání s ostatními kluby jsme skončili 

na 4. místě, ale výsledky venkovních 
zápasů nás odsunuly až na 13. místo. 
Nejvíce branek (celkem 7) za náš tým 
vstřelil Jan Burian ml. a v celkovém 
pořadí v porovnání s ostatními týmy 
skončil na 13. místě. 

Doufám, že jarní část soutěže bude 
lepší a zase se posuneme v tabulce 
výše. Abychom dosáhli lepších vý-
sledků, je potřeba se připravovat. 
Letošní rok byl zahájen novoročním 
fotbálkem, kde byla účast hojná. Tré-
ninky však pokračovaly i pár týdnů 
po skončení podzimní části, a i nadá-
le probíhají každou neděli. Fotbalisté 
se budou připravovat také v hale a na 
soustředění na horách. Doufejme tedy, 
že vynaložené úsilí se v jarní části se-
zóny projeví. 

Výměna oken a dveří na kabinách
V předchozím roce jsme mohli vý-

měnu části oken a dveří provést díky 

podpoře ze Středočeského kraje. Tato 
věc je však velmi nákladná a nebylo 
možné provést výměnu celkovou. V 
letošním roce jsme mohli díky finanč-
ní podpoře z obce pokračovat a opět 
část oken a dveří vyměnit. Vše se však 
výrazně zdražilo. Realita se od našich 
původních představ změnila, ale jsme 
rádi, že se alespoň něco podařilo. 

Všichni jsme započali rok nový. Pro 
spolek ale i pro každého z nás bude 
opět plný výzev, překážek a věřím, že 
také radostí.  Přeji nám všem, ať se v 
roce 2023 daří překážky překonávat. 

Dovolím si příspěvek zakončit slovy 
neznámého autora, který řekl:“ Když 
nevyjde plán A, nezapomeň, že máš 
ještě dalších 26 písmen!“
     

Bc. Stanislava Solařová, Vlkaneč

TJ Sokol Vlkaneč

Sokol Vlkaneč, foto: Martina Nováková

9

foto: Martina Nováková



SDH Kozohlody

Hasičské babí léto: V sobotu 3. září 
jsme opět uspořádali soutěžní odpole-
dne pro hasiče našeho okrsku. Účelem 
této akce bylo nejen setkání hasičů 
okrsku, ale i prověření připravenosti 
jednotlivých sborů v různých činnos-
tech. Soutěž se skládala ze dvou disci-
plín a   oba dva časy se sčítaly. První 
disciplína byla vyloženě hasičská, a 
bylo to sání vody z přírodního zdro-
je. Druhá disciplín bylo pro tříčlenné 
družstvo a začínala nasednutím na 
loďku, překonáním rybníka na druhý 
břeh, sesednutím, smotáním hadic, 
nasednutím a návrat zpět. Soutěžní-
ho odpoledne se zúčastnilo 6 sborů 
našeho okrsku a hasiči z Frýdnavy. 
Po skončení soutěžních disciplín bylo 
provedeno vyhodnocení a první tři 
sbory dostaly věcné ceny  a vítězné 
družstvo získalo navíc putovní pohár.

Muži:
1. SDH Šebestěnice B    
2. SDH Kozohlody
3. SDH Březí

Posvícenská taneční zábava: V so-
botu 15.října jsme uspořádali tradiční 
posvícenskou taneční zábavu. Hrála 
skupina Laria. Letos jsme opět připra-
vili malou tombolu ,tři hodnotné ce-
ny,s losováním o půlnoční přestávce.
Vepřové hody: V pátek 28. října jsme 
opět připravili  vepřové  hody. Role 

řeznického mistra se i letos velmi dob-
ře zhostil p. Jaroslav Červinka. Bylo 
zde možné ochutnat různé zabíjačko-
vé pochoutky (ovar, jitrnice, tlačenku 
a zabíjačkovou polévku). 
Pouťové posezení: V neděli 28.října 
jsme uspořádali pouťové posezení. K 
poslechu a k tanci hrála Malá vesnická 
dechovka. Účast byla dobrá, všem se 
akce líbila. Myslím si, že bychom měli 
tuto letos zopakovat.
Výroční valná hromada: V pátek 
25.listopadu  se konala výroční valná 
hromada našeho sboru, na které byla 
zhodnocena činnost za uplynulé obdo-
bí a připraven plán na příští rok. Bylo 
též  některým členům předáno oceně-
ní za věrnost a dlouholetou činnost v 
našem sboru.
Slavnostní rozsvícení vánočního 
stromu: V sobotu 5. prosince členové 
našeho sboru opět  postavili vánoční 
strom a zajistili jeho slavnostní roz-
svícení. Začátek programu byl naplá-
nován na 18. hodinu a celý jej uváděl 
p. Jaroslav Červinka. Po přivítání 
přítomných předal slovo panu faráři 
Petru Tobkovi, který ve svém proslo-
vu nastínil ten pravý smysl Vánoc a 
pozval přítomné na bohoslužby, kte-
ré se uskuteční o vánočních svátcích. 
Dále pak vystoupily děti  z  Kozohlod, 
které přednesly básničky s vánoční 
tématikou, hudební skupina  zahrála  
několik známých koled Své umění v 

recitování opět předvedli i naši hasiči. 
Pro zahřátí se podávalo svařené víno 
a cukroví. Prostranství okolo stromu 
bylo plné lidí,kteří tak společně přišli 
zahájit adventní čas. Na závěr jsme si 
společně zazpívali píseň „Vánoce,vá-
noce přicházejí“.     

Vánoční koncert: V sobotu 19. pro-
since jsme uspořádali v Obecním 
domě vánoční koncert. Hudebnice 
Betty Panzo a Amélie Teršlová za-
hrály a zazpívaly spoustu známých 
písní našich i zahraničních interpretů. 
Koncert se přítomným velmi líbil. Je 
škoda, že na této akci byla slabá účast 
diváků.
         
Silvestrovské posezení: Poslední le-
tošní akcí našeho sboru tradiční roz-
loučení se starým rokem a přivítání 
roku nového. Uskutečnilo se v Obec-
ním domě a hrála kapel Laria.

Členové SDH Kozohlody přejí všem 
občanům hodně štěstí, zdraví a spoko-
jenosti roce 2023.

Plánované akce: 
18.2.2023 Hasičský ples  - hraje Iris
11.3.2023 Oslava MDŽ
         
Na tyto akce jste všichni srdečně zvá-
ni.

František Klečák, Kozohlody

SDH Kozohlody

10 foto: Bohumil Kořínek



SDH Vlkaneč

Loňský rok 2022 zakončil náš sbor 
výroční valnou hromadou, která se 
konala 11. prosince.

V odpoledních hodinách připravili 
vedoucí dětí pro naše mladé hasiče 
posezení, kde pro ně připravili různé 
dovednostní soutěže a malé občerstve-
ní. Pan Josef Altmann zhodnotil uply-
nulý rok a nastínil akce plánované v 
roce letošním.

Od 18 hodin začala schůze pro ty 
dříve narozené. Probrali jsme rok 
2022, co se povedlo, co se nepovedlo. 
Hlavním tématem konaných akcí byly 
oslavy 130 let od založení sboru. Celá 
tato akce byla hodnocena velmi klad-
ně, i když pokladnička sboru nějakou 
tu ztrátu utrpěla. I tak to stálo za to, 
a dalším úsilím opět nějakou tu ko-
runku našetříme. Paní Klausová před-
nesla finanční zprávu a ujistila nás, že 
hospodaříme s celkem vyrovnaným 
rozpočtem.

Dalším tématem schůze byly plá-
nované akce na rok 2023. První vět-

ší akcí je maškarní bál, pořádaný 11. 
února (viz plakát), dále pouťová zá-
bava na parketu, účast na okrskové 
soutěži v požárním útoku, kde bude-
me obhajovat loňské vítězství. Sbor 
se bude zúčastňovat i ostatních akcí 
konaných ostatními sbory v rámci 
okrsku. V tomto roce bychom rádi 
uskutečnili opět zájezd do vinného 
sklípku. Brigády pro obecní úřad jsou 
pro nás samozřejmostí, záleží na ve-
dení obce, jak nás bude potřebovat. 
Starosta obce nás potěšil svým ne 
moc dlouhým projevem, kde hlavně 
poděkoval za spolupráci na brigádách 
v lese po kůrovcových kalamitách.

 No a na závěr jsme se pěkně najedli 
a napili a kolem druhé ráno naše pose-
zení ukončili.

Na závěr roku proběhla kontrola za-
zimování techniky od vedení okrsku. 
Kontrola neshledala závady, za což 
patří díky našim strojníkům.

 V současné době se potýkáme se 

školením pro velitele a strojníky zá-
sahové jednotky. Rádi bychom opět 
obnovili zásahovou jednotku našeho 
sboru, ale kdo je do tohoto tématu tro-
chu zasvěcen, dobře ví, že to není věc 
jednoduchá, ba dalo by se říct přímo 
nelehká. Doufejme, že se nám to po-
daří, a členové sboru, kteří musí tato 
školení absolvovat nás nezklamou a 
dotáhneme to společně do zdárného 
konce.

Začátek roku věnujeme hlavně pří-
pravám na maškarní bál – zajištění 
tomboly, propagace akce atd.

Závěrem přeji Všem do Nového 
roku 2023 vše nejlepší, zdraví a štěstí. 
Ať je ten rok 2023 lepší než ten mi-
nulý – doufejme. Hlavně to štěstí, na 
Titaniku byly taky zdraví, ale všichni 
to štěstí neměli.

 Oldřich Novák, Vlkaneč

SDH Vlkaneč
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MS Diana Vlkaneč | Český svaz chovatelů Vlkaneč

Hlavní aktivitou na podzim je za-
hájení přikrmování především drobné 
pernaté zvěře a s přibýváním chlad-
ných dnů i ostatní zvěře drobné i spár-
katé. Dále byl proveden  úklid obilí na 
zimní přikrmování zvěře do kontejne-
ru u hřiště.

V měsících listopadu a prosinci 
uskutečněny plánované tři společné 
hony. Tyto hony jsou spíše o setká-
ní členů než o lovu. Drobné zvěře je 
málo a ze škodné se nám podařilo 
ulovit jednu lišku. Divoká prasata se v 
našich lesích nemají kde skrývat  a vy-
chází do naší honitby z okolních lesů a 

v naší honitbě v současné době působí 
značné škody, zvláště na travních po-
rostech. Jeden člen při noční čekané 
jich napočítal 42 kusů na jedné louce.

I když se nám podařilo za loňský 
rok ulovit 27 kusů, stále je to asi málo.

Ze škodné zvěře bylo ještě uloveno 
26 kusů lišek.

Plánované  akce na rok 2023
U příležitosti založení 30. výročí 

MS Diana  Vlkaneč, z.s.  a 100. výro-
čí ČMMJ připravujeme na 10. června 
slavnosti myslivosti. Na této slavnosti 
nám zahraje v odpoledních hodinách

cimbálová muzika Majerán a večer 
budeme pokračovat s jinou kapelou. 
Vše se uskuteční v prostorách OÚ u 
myslivecké klubovny. Bude zajištěno 
občerstvení.

Ještě připravujeme rybářské závody 
pro děti, kdy termín upřesníme.

Vladimír Burian, Vlkaneč

Podzimní činnost mysliveckého spolku v roce 2022

Až budete číst tyto řádky, prodlužující 
se den nás upozorní na nějaké pranos-
tiky, které se váží k tomu to období, 
,,Na svatého Blažeje, voda teče z kole-
je“ nebo ,,Na svatého Matěje, sluníč-
ko se zasměje“. Sice paní zima ještě 
pevně drží své žezlo, ale jaro se již 
hlásí ke slovu. Častější sluneční svit a 
prodlužující se den silně působí na fló-
ru a faunu. Nejcitelněji reagují včely. 
Již koncem ledna matky začínají opa-
trně klást uvnitř pevně sevřeného cho-
máče, kde musí vytvořit teplotu kolem 
36°C bez ohledu na venkovní teplotu. 
Holubí páry se také nemohou dočkat 
a v holubárně je to jako v úle. Holubi 
se předvádějí a holubice si připravují 
hnízdiště. Slepice již pomalu přidávají 
ve své snůšce.
U králíků, pakliže jsme vypustili led-
nový vrh, je nejvyšší čas zapustit krá-
lice. V tomto období nebývá problém 
s krytím. Mláďata se narodí koncem 
března, a to již nehrozí velké nebo 
dlouhotrvající mrazy. Z těchto vrhů si 
můžeme případně vybrat chovné je-
dince, jelikož mají všechny předpokla-
dy stát se dobrými pokračovateli naše-
ho chovu. Je vhodné používat granule 
pro kojící samice od doby zabřeznutí 
do doby odstav mláďat. Je velký rozdíl 
mezi těmito mláďaty nebo mláďaty, 
která byla krmena pouze ječmenem 
nebo ovsem. Prodejcem je obchod 

Pro-Ves v Golčově Jeníkově. 
Holubům upravíme jídelníček, jelikož 
jim začínají rodičovské povinnosti a 
budou se starat o nové potomstvo. Je-
jich strava by měla být energeticky bo-
hatá a pestrá. Krbce určené k hnízdění 
jsme zajisté vyčistili a vydesinfikova-
li. Dbáme na to, aby u všech zvířátek 
nebyly přítomny myši, protože svými 
výkaly přenášejí spoustu nejrůznějších 
chorob.
Koncem února často přichází krátko-
dobé oteplení, kdy teploty překračují 
10°C, což uvítá každý včelař.
Včely vylítnou, vyprázdní své výkalo-
vé váčky a uvnitř úlu si přestěhují zá-
soby blíže k plodu, což má kladný vliv 
pro zdárný jarní rozvoj včelstva.
21.března nastává jarní rovnodennost, 
přichází více slunečních dnů, roz-
kvétají sasanky, jívy, bledulky a olše. 
Nejdůležitější pro ozdravění včelstev 
je pyl a nektar ze všech druhů vrb, 
působí jako přírodní antibiotikum. 
Začátkem dubna provedeme jarní pro-
hlídku, kdy máme jistotu, že nepři-
jdou dlouhotrvající chladna. V druhé 
polovině dubna provedeme srovnání 
včelstev podle síly a množství plodu. 
Těm nejsilnějším můžeme již přidat 
první mezistěnu. Jarní zásahy musí 
být prováděny účelně a s rozmyslem. 
Na rychlém jarním rozvoji závisí celá 
nadcházející sezona.

Koutek chovatele
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Během května se snažíme, aby včel-
stva co nejvíce stavěla a nezapomíná-
me na letní slunovrat, kdy včelám se-
zóna končí a nám léto začíná. Neměli 
bychom opomíjet protirojová opatření, 
a to vždy raději o dva dny dříve než 
o den později. S nastávajícím jarem 
a teplem slunečních paprsků je lepší 
nálada, příroda kolem nás bude čistá 
a nová, odevšud se bude ozývat zpěv 
ptactva, vše rozkvete.
     

Josef Rejnek, Vlkaneč



farnost

Milý čtenáři,
  svůj příspěvek píši dva dny po 

tříkrálové sbírce. V tomto období jsem 
rád, že mohu být farářem také obcím 
spadajícím pod Obecní úřad Vlkaneč. 
Dlouhodobě se ukazují kvality a hod-
noty, které jsou se sbírkou spojeny. Jis-
tě Tě milý čtenáři jako první napad-
ne výše získané podpory sloužící pro 
lidi nemajetné a na okraji společnosti. 
Sbírka je rok od roku větší a mno-
hokrát za to děkuji. Výsledky letošní 
sbírky zveřejním v příštím vydání. 
Ale dobro sbírky nespočívá pouze ve 
výši získaných finančních prostředků. 
Vidíme také věrnost a vytrvalost lidí 
organizující tuto sbírku. Ať jsou to ve-
doucí tříkrálových skupin, koledníků, 
starostů angažujících se při pečetění a 
odpečeťování pokladniček. Doufám, 
že vy čtenáři vnímáte radost ze se-
tkání s tříkrálovou skupinkou, radost 
ze zazpívané koledy, pěkného slova 
a vašeho obdarování. Jsem přesvěd-
čen o tom, že rozměry dobra každý z 
vás prožíval po většinu vánoční doby. 
Přesto se asi každý z nás, a nejenom v 
době vánoční, setkáváme se zklamá-
ním, bolestí a zlem. Jde hranice mezi 
dobrem a zlem mezi lidmi, nebo upro-
střed člověka?

  Odpověď na výše položenou otáz-
ku nám může dát vztah Jakuba – poz-
ději Izraele – a jeho bratra Ezaua. Jed-
nou přišel Ezau z pole a byl hladový. 
Jeho bratr Jakub měl čočkovou kaši a 
Ezau ji po něm chtěl. Jakub mu řekl, 
že mu ji dá, když mu dá prvorozenec-

tví. Ezau na to odpovídá, že k čemu je 
mu prvorozenectví, když umírá. A dal 
mu ho. Později si jejich otec Izák za-
volal Ezaua a vybízí ho, aby mu udě-
lal pochoutku, že mu dá požehnání. 
Rozhovor vyslechla jejich maminka 
Rebeka a připravila věci tak, že její 
syn  Jakub dostal požehnání, díky 
kterému musel utéct, protože mu Ezau 
kvůli požehnání začal ukládat o život. 
Jakub pobýval u svého strýce Lábana 
a pak se vrátil zpět do země, z níž ute-
kl. Setkal se svým bratrem Ezauem, 
který ho velmi vlídně přijal. Jakub 
si ho chtěl získat velikým darem, ale 
Ezau ho odmítl těmito slovy: „Mám 
dostatek, bratře. Nech si, co ti patří.“ 
(Gn 33,9). Požehnáním se zprostřed-
kovávají hodnoty duchovní jakými 
jsou spravedlnost, milosrdenství, Boží 
blízkost atd, ale také hmotné jakými 
jsou dostatek jídla, pastvin, krmení, 
oblečení atd. Toto bylo důvodem Eza-
uovi nevraživosti po požehnání a také 
usmíření po Jakubově návratu. Jakub 
je plody požehnání ochoten obětovat, 
aby ho bratr přijal a Ezau jeho maje-
tek odmítá, protože je dostatečně za-
bezpečený. Oba by mohli odmítnout 
toho druhého, protože Jakub byl chrá-
něn otcovským požehnáním a Ezau si 
mohl říct, že bratra nepotřebuje, pro-
tože je zajištěný bez požehnání nebo 
si mohl vzít Jakubům majetek, aby 
měl ještě víc. Oba jednají tak, aby zís-
kali přízeň svého bratra. Právě v tom 
spočívá jejich růst. Rozšiřují prostor 
svého srdce směrem k dobru a tím vy-

tlačují místo šíření zla. Hranice mezi 
dobrem a zlem probíhá uprostřed nás. 
Zlo kolem nás nepůsobí pouze ti dru-
zí, ale my sami. Aby dobro a tím pří-
čina radosti mohlo růst, jsou zapotřebí 
postoje Jakuba – Izraele -  a Ezaua. U 
Jakuba vidíme jeho obdarování Bo-
hem. Obdarování může být sledováno 
také u Ezaua, ale není tak explicitně 
popsáno. Dále vidíme ochotu vybudo-
vat vztah, i když to něco stojí. Vědomí 
obdarování mě lépe disponuje k tomu, 
abych i já dával. Mohu dávat každé-
mu, protože i já jsem dostal nezaslou-
ženě. Tohoto postoje nejsou schopni 
ti, kteří si za vše dobré mohou sami, 
protože si to zaslouží. Nakonec vidí-
me boj Jakubův s andělem, který vy-
hrává, a proto je mu změněno jméno z 
Jakub = úskočný, na Izrael = bojující 
s Bohem. K šíření dobra je zapotřebí 
boj s Bohem. Ne ve smyslu, že by Bůh 
chtěl zlo a já ho musím porazit, aby se 
mohlo dobro šířit, ale ve smyslu, že já 
musím dát prostor Bohu, aby se dobro 
mohlo šířit skrze mě v tomto světě.

  Milý čtenáři, přeji Ti, abys dokázal 
otevřít své srdce Bohu, a tak se stal ši-
řitelem pokoje, radosti oslavy Boží a 
hmotných dober v tomto světě. Dále 
Ti přeji, když bude občas zlo využívat 
Tvůj život, aby ses od něho dokázal 
odloučit uznáním špatnosti a usmíře-
ním se s Bohem. 

Vše dobré přeje   
 

Mgr. Petr Tobek, farář 

Lidské dobro

Je tomu už nějakou chvíli, kdy se zro-
dil projekt, na opravu fasády kostela 
Všech Svatých v Kozohlodech a nyní 
začíná mít ostřejší rysy. Vybrat pení-
ze, pro dosažení dotace na opravu fa-
sády kostela, z benefičních akcí, a tak 
přinést kulturní a turistický život do 
našich vesnic a možná stmelení lidí v 
nich. 
Na podzim 15. října se uskutečnil prv-
ní benefiční koncert, v podání umělců 
z pražské konzervatoře, Betty Panzo 
a Adama Douchy v kozohlodském 
kostele Všech Svatých. Provedli nás 
hudebními díly Zuzany Navarové, 

Hany Hegerové a mnoha dalších. Vý-
těžek z celé akce putoval na transpa-
rentní učet farnosti. Také jsme získali, 
prostřednictvím charitativní soutěže 
X-Day pořádanou závodem Foxconn, 
dar ve výši 6 000 Kč. Tento dar bude 
sloužit na pokrytí nákladů dalších plá-
novaných benefičních akcí.

Transparentní účet kozohlodského 
kostela
123-6970050217/0100

Tereza Semrádová, Kozohlody

Záchrana kulturou aneb oprava fasády kozohlodského kostela

foto: Tereza Semrádová 13



rozhovor

„Pojďme vytvořit soucitný svět“, „Na 
Louce spojujeme lidi s přírodou spo-
lečně se zachráněnými zvířaty“, těmi-
to hesly se prezentuje, Život na Louce 
z.s., na Instagramu, kde má bezmála 
7,5 tisíc sledujících.
Nezisková organizace založena v roce 
2020 na území obce Vlkaneč GPS: 
49.7948842, 15.3905136. Na začátku 
celého projektu byli dva nadšenci To-
máš Bahník a Iveta Ondriášová, která 
je předsedkyní spolku. Po dvou letech 
působení má spolek 7 lidských členů 
a přes 100 zvířecích. Zachráněnými 
jsou hospodářská zvířata a spolek 
usiluje o rozšíření povědomí veřejnos-
ti o životě těchto zvířat a aktivně se 
zasazuje o zlepšení podmínek jejich 
chovu. 

„Dostudovala jsem vysokou školu 
a nechtěla jsem zaplout do systé-
mu, nedávalo mi to smysl“ Kateřina 
Valešová, členka spolku.

Jak byste se jako spolek představili?
Jsme parta lidí, co chtěla zkusit žít ji-
ným způsobem a zároveň tím inspiro-
vat druhé.
Co vás vede k tomu, žít nekonvenč-
ním způsobem?
Myslím si, že u každého je důvod in-
dividuální, proto budu mluvit jen za 
sebe.
Iveta: Pocit v „klasickém“ způsobu 
života ve smyslu, chození do práce ne-
byl pro mě naplňující. Nechtěla jsem 
podporovat konzum a být 100% v za-
běhlém systému.
Kačka: V základu to mám dost po-
dobně. Nikdy jsem nepracovala, takže 

nemůžu říct, že bych dělala práci, co 
mě nebaví, ale dostudovala jsem vy-
sokou školu a nechtěla jsem zaplout 
do systému, nedávalo mi to smysl, co 
jsem měla možnost pozorovat u ostat-
ních lidí. Baví mě souhra přírody, jak 
se učíme navzájem od sebe mezi lid-
mi, také od zvířat a přírody.
Je Louka vašim živobytím nebo 
máte i druhý život?
Většina našeho životního času je zde, 
ale stále potřebujeme peníze, takže 
si jezdíme vydělávat, možná to je ten 
druhý život. Jsme nezisková organiza-
ce, od ostatních se však lišíme v tom, 
že tímto projektem žijeme. Jezdíme na 
food festivaly, kde prodáváme produk-
ty z Louky máme také svůj E-shop.
Žijete pouze s toho, co si vypěstuje-
te? Jakým způsobem získáváte po-
třebné peníze?
Iveta: V tuto chvíli nás louka není 
schopná uživit, ale vize do budoucna 
je taková, že chceme být co nejvíce 
soběstační. Myslím si, že přes léto, 
jsme skoro zeleninu nekupovaly.
Kačka: Zaměřujeme se nejen na to, co 
vypěstujeme, ale také na to, co sebe-
reme v okolí, v létě to byly například 
maliny, ostružiny, na podzim houby 
nebo ořechy.
Iveta: Také využíváme a také máme 
domluveno v Čáslavi u rodinné far-
my Jamboz, že si můžeme jezdit pro 
zbytky. Primárně máme zeleninu pro 
zvířata, ale často se tam najdou i nád-
herné věci, které sníme my. Máme 
transparentní účet, kam nám lidé po-
sílají dary, zatím to pro nás tvoří nej-
větší procento finančních zdrojů.
Z jakého důvodu jste se rozhodli za-

chraňovat právě užitková zvířata a 
kde je berete?
Louka začala jako azyl pro užitková 
nebo hospodářská zvířata a pak to 
přerostlo v další věci, protože jsme 
zjistili, že potenciál projektu je mno-
hem větší, než jsme si mysleli. Díky 
lidem a jejich odlišným zájmům nám 
sem vnáší i nové nápady.
Z jakého důvodu jsem se rozhodli 
právě pro hospodářská zvířata? Já je 
beru jako posly, kteří dokážou udě-
lat představu pro lidi, kteří užitková 
zvířata konzumují, tak aby se s nimi 
seznámili a měli možnost zjistit, že to 
jsou stejné bytosti, citlivá zvířata, jako 
je kočka nebo pes. 
Lidé nás většinou kontaktují přes so-
ciální sítě, jedná se převážně o zvířa-
ta z domácích chovů, lidé ruší chovy, 
mají nemocná zvířata a zároveň jim je 
líto zvíře zabít. Také máme zvířata z 
velkochovů, kdy nás přímo kontaktuje 
veterinář.
Jak zvládáte zimu?
Myslím si, že loňskou zimu jsme 
zvládli dobře. A na letošní zimu jsme 
připraveni, oproti loňským rokům i s 
předstihem. 
Pro koho je Louka vhodná?
Louka je pro všechny lidi, kteří mají 
zájem a těch zájmů může být spous-
tu. Našimi návštěvníky jsou například 
rodiny s dětmi, které mají zájem o 
zvířata. Jezdí za námi mladí lidé, kte-
ří jsou zvědaví, jakým způsobem a z 
jakého důvodu tu žijeme, jak se žije 
v komunitě anebo jak je vůbec mož-
né, že tu žijeme. Také sem jezdí lidé z 
měst na zážitky, mohou zde zažít, co 
normálně nezažijí. Děláme pravidelné 

Život na Louce
„Dáváme lidem možnost zjistit, že hospodářská zvířata to jsou stejně citlivá zvířata, jako je kočka nebo pes“ říká 

v rozhovoru předsedkyně spolku Život na Louce, Iveta Ondriášková

procházky se zvířaty, mohou zde řezat 
dřevo a také se aktivně starat o zvířa-
ta – krmit je, uklízet. Také máme ná-
vštěvníky kolemjdoucí. Každý člověk 
s jakýmkoli zájmem sem může přijít.

Tereza Semrádová, Kozohlody

Zvířecí Azyl | Život 
na Louce | Vlkaneč
Transparentní účet 
2801901043/2010
webové stránky 

www.zivotnalouce.org

foto: Tereza Semrádová



zpravodajství

Vlkanečská vlčata
V uplynulých dvou letech, vzhle-

dem k celosvětové pandemii, bylo 
složité uskutečnit pravidelné schůz-
ky našeho mysliveckého kroužku 
Vlkanečská vlčata. Letos již konečně 
můžete kroužek pravidelně navště-
vovat, většinou se scházíme jednou 
za čtrnáct dní o víkendu. Přesná data 
schůzek jsou vyvěšena na naší vlčí 
nástěnce na návsi obce Vlkaneč, 
nebo jsou vyvěšena i na FB strán-
kách Vlkanečská vlčata.

Letos jsme byli již několikrát 
zkontrolovat námi instalované bud-
ky v ekologickém koridoru za obcí 
Vlkaneč, byli jsme nasypat zajícům a 
bažantům a při této příležitosti jsme 
si vysvětlili pravidla krmení zvěře, 
co by zvěři ublížilo a co je pro ní 
vhodné. Hráli jsme i různé naučné 
hry. V únoru chystám pro děti honbu 
za pokladem, v březnu nás navštíví 
Ondra a Lenka Pelikánovi se svojí 
přednáškou o záchranné stanici Li-
pec a sokolnictví. I na další měsíce 
připravuji zábavný program nejen 
pro  moje malá vlčata, ale i pro ostat-
ní děti, které budou mezi nás chtít 
zavítat. 

Těším se na naše další společná 
dobrodružství!
 
Myslivosti zdar!
Zdraví vás

Bára Komárková
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Váš autorizovaný prodejce vozů ŠKODA:

Využijte poslední možnosti pořídit si vůz ŠKODA FABIA COMBI Tour s atraktivní výbavou. 
Počet vozů je omezen, a proto včas navštivte naši autorizovanou prodejnu nebo nás 
kontaktujte online či telefonicky.

*ilustrační fotografie

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 vozu:
ŠKODA FABIA COMBI Tour: 5,3–6,0 l/100 km, 119,7–136,6 g/km

ŠKODA

FABIA
COMBI

Nyní již od

INZERCE

Po delší pauze jsme v sobotu 21. ledna 
opět uspořádali Turnaj ve stolním te-
nise. První část patřila dětem,
kterých se sešlo 12 v rozmezí od 10 
do 15 let. V kategorii dospělých soutě-
žilo 18 mužů, 4 ženy a přihlásily se i 
dvě děti, které absolvovaly také první 
část turnaje. Všichni účastníci, ať už 
v kategorii dětí nebo dospělých, ode-
hráli velmi kvalitní zápasy. Na stupně 
vítězů se však vždy dostanou pouze tři 
nejlepší a těmi byli:
Kategorie do 15 let
1. místo - Lukáš Zahradník
2. místo - Petr Holý
3. místo - Filip Zelený

Kategorie dospělých
1. místo - Luděk Vlach
2. místo - Radek Zikmunda
3. místo - Tomáš Gruml

Pro zajímavost uvedu, že v kategorii 
dětí, v porovnání s minulým roční-
kem, nedošlo ke změně na druhé a
třetí pozici a v kategorii dospělých na 
první a druhé.
Turnaj byl zařazen mezi akce - ČUS 
Tipstport Sportuj s námi, za což děku-
jeme.

Bc. Stanislava Solařová

Turnaj ve stolním tenise

foto: Martina Nováková



Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
Poděkování patří dopisovatelům za 
odvahu a zajímavé příspěvky. Chce-
me, aby čtení Zpravodaje bylo pro 
naše čtenáře zajímavé a přínosné. 
Vydáváním Zpravodaje se zabývám 
poprvé. Je skvělé se dozvědět no-

vinky a dění v naší obci, dozvědět 
se něco z historie blízkého okolí. 
Vítány  jsou i další podměty a nápa-
dy. Příspěvky s poznámkou „Zpra-
vodaj“ můžete zasílat na adresu 
zpravodajvlkanec@gmail.com nebo 
ou@vlkanec.cz .  Přeji všem spoluob-

čanům pevné zdraví, štěstí, snad i lepší 
časy v roce 2023 a možnost vzájemné-
ho setkávání se při kulturních progra-
mech pořádných v našich obcích. 

Václav Vágner, Vlkaneč

Závěrečné slovo šéfredaktora
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11.2.
PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ únor – červen 2023

Dětský karneval – pohostinství Vlkaneč, pořádají aktivní maminky ve spolupráci s OÚ, od 14.00 hod.
Maškarní ples, pořádá SDH Vlkaneč

18.2. Hasičský ples – obecní dům Kozohlody, pořádá SDH Kozohlody
Dětský karneval – pohostinství Přibyslavice, pořádá SDH Přibyslavice

11.3. Sportovní ples, pořádá TJ Sokol Vlkaneč
Oslavy MDŽ, Obecní dům v Kozohlodech, pořádá SDH Kozohlody
Oslavy MDŽ, knihovna v Přibyslavicích, pořádá SDH Přibyslavice

28.4. Slet čarodějnic u ZŠ, pořádá ZŠ Vlkaneč

30.4. Pálení čarodějnic ve všech třech obcích

10.6. Oslavy výročí založení MS Diana Vlkaneč, pořádá MS Diana Vlkaneč, z.s. v prostorách dvora OÚ 
ve Vlkanči

červen Poutní koncert v Přibyslavicích, pořádá Spolek přátel kostela
Letní kino, na místním hřišti, pořádá TJ Sokol Vlkaneč
Rybářské závody v Přibyslavicích, pořádá SDH Přibyslavice

Moc děkujeme za poskytnutí pěkných 
fotografií Tereze Semrádové, jejiž fo-
tografii jsme vybrali na titulní stranu 
prvního čísla zpravodaje v novém roce 
2023. Chcete mít na příštím vydání 
zpravodaje svou fotografii? Stačí nám 
ji zaslat na e-mail: zpravodajvlkanec@
gmail.com do 10.05.2023, do předmě-
tu uvádějte „Soutěž o nejlepší fotogra-

fii“. Nejlepší fotografie bude umístěna 
na titulní stranu a její autor bude od-
měněn poukázkou na nákup v obchodě 
Tesco v hodnotě 500 Kč. Téma foto-
grafie není zadáno, fotografie by měla 
být nicméně nějak spojena s našimi 
obcemi. Zaslané fotografie by měly být 
v dobré kvalitě, aby mohly být otiště-
ny.

Soutěž o nejlepší fotografii na titulní stranu Vlkanečského zpravodaje


